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Protokół Nr 1/2023 z I posiedzenia Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 w dniu 23 lutego 2023 r. 

I posiedzenie Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-

2027 (KM FEL, Komitet) odbyło się w dniu 23 lutego 2023 r., w godzinach 10.00 - 

17.30 w Sali konferencyjnej S7 Lubelskiego Centrum Konferencyjnego w Lublinie 

przy ul. Artura Grottgera 2. 

Wszyscy Członkowie i Obserwatorzy KM FEL zostali poinformowani o zwołanym 

posiedzeniu, a obecna większość gwarantowała prawomocność podejmowanych 

uchwał i postanowień KM FEL (zachowane kworum). Lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Posiedzenie otworzył Pan Jarosław Stawiarski, Przewodniczący Komitetu 

Monitorującego, Marszałek Województwa Lubelskiego, który powitał wszystkich 

zgromadzonych oraz tytułem wstępu poinformował, że 19 stycznia 2022 r. w drodze 

uchwały Zarządu Województwa Lubelskiego (ZWL) został powołany Komitet 

Monitorujący Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. Przewodniczący KM 

FEL zaznaczył, że ZWL, ustalając strukturę Komitetu, opierał się na zrównoważonym 

i reprezentatywnym udziale odpowiednich podmiotów sektora publicznego 

i niepublicznego, w tym partnerów społecznych i gospodarczych oraz podmiotów 

reprezentujących społeczeństwo obywatelskie. Marszałek Województwa 

poinformował, iż działając zgodnie z § 1 ust. 4 ww. uchwały (z późn. zm.) w dniu 

14 lutego br. składając pisemne oświadczenie wyznaczył swoim Zastępcą 

w Komitecie Monitorującym Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 Panią 

Annę Brzyską, Członkinię KM FEL, przedstawicielkę Instytucji Zarządzającej – 

Zarządu Województwa Lubelskiego, Dyrektor Departamentu Zarządzania 

Programami Regionalnymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubelskiego 

w Lublinie (DZ PR). 

Następnie głos zabrała Pani Cinzia Massina z Dyrekcji Generalnej ds. Zatrudnienia, 

Spraw Społecznych i Włączenia Społecznego Komisji Europejskiej, która zwróciła 

uwagę na imponującą oraz różnorodną listę uczestników KM FEL. Podkreśliła 

również jakim ważnym aspektem jest aktywność członków, zastępców oraz 

obserwatorów Komitetu. Komisja Europejska (KE) pełni rolę monitorująco-doradczą 
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bez możliwości głosowania, dlatego będzie uczestniczyć w posiedzeniach w formie 

hybrydowej. Pani Cinzia Massina poinformowała, że KE będzie monitorować tempo 

oraz jakość implementacji Programu, a także przekazywać najnowsze informacje 

z Brukseli oraz prezentować inicjatywy unijne istotne dla programu. Przedstawicielka 

KE przekazała, iż 30 stycznia 2023 roku Rada formalnie przyjęła zalecenie Rady 

w sprawie odpowiedniego dochodu minimalnego zapewniającego aktywne 

włączenie, które określa w jaki sposób państwa członkowskie mogą zmodernizować 

swoje systemy dochodu minimalnego, tak aby były bardziej skuteczne, wydobywały 

ludzi z ubóstwa, jednocześnie wspierając integrację na rynku pracy wśród tych, 

którzy mogą pracować. Jedną z nowych inicjatyw jest Europejski Rok Umiejętności, 

który zapewni nowy impuls do osiągnięcia celów społecznych UE 2030, czyli co 

najmniej 60% dorosłych uczestniczących co roku w szkoleniach i co najmniej 78% 

zatrudnionych. 

Następnie głos zabrała Pani Aleksandra Kowalska z Dyrekcji Generalnej ds. Polityki 

Regionalnej i Miejskiej KE (DG REGIO), która ponownie podkreśliła rolę KE, którą 

jest monitorowanie przebiegu KM, wdrażania Programu, ale także udzielanie 

rekomendacji i dzielenie się inicjatywami, które zmieniają się na poziomie UE. DG 

REGIO przesłała uwagi do pierwszych kryteriów horyzontalnych w odniesieniu do 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego (EFRR). Kryteria zaproponowane 

do przyjęcia podczas I posiedzenia KM FEL spełniają wszystkie aspekty 

obowiązkowe zgodnie z art. 73 Rozporządzenia w sprawie wspólnych przepisów. 

W odniesieniu do EFRR zwrócono uwagę na nowe wymogi, takie jak zgodność 

z zasadą Nie Czyń Poważnych Szkód, a także odporność na zmiany klimatu, które 

są nowymi elementami. KE podzieliła się z IZ pierwszymi wytycznymi jak stosować te 

zasady i zapewniła, że w dalszym ciągu będzie o wszystkim informować 

i przekazywać wszelkie nowości oraz przewiduje wystąpienie eksperta ze strony KE, 

który zajmuje się tymi zasadami. 

Po słowach wstępu, Przewodniczący KM FEL przekazał głos Pani Annie Brzyskiej, 

Zastępcy Przewodniczącego Komitetu, Dyrektor DZ PR, która przeszła do 

sprawdzenia pilotów do głosowania. Pani Justyna Spryszak, przedstawicielka 

Związku Stowarzyszeń Forum Lubelskich Organizacji Pozarządowych, zgłosiła 
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niedostępność pilotów dla osób ze szczególnymi potrzebami. Pani Anna Brzyska, 

Zastępca Przewodniczącego KM FEL zapewniła o rozwiązaniu tego problemu na 

kolejnych posiedzeniach KM FEL, po czym przeszła do sprawdzenia obecności. Po 

zliczeniu głosów, Pani Anna Brzyska poinformowała o obecności 47 z 50 

przedstawicieli uprawnionych do głosowania, w związku z czym zostało zachowane 

kworum.  

Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu, przeszła do 

drugiego punktu posiedzenia, jakim było przyjęcie porządku obrad. Zastępca 

Przewodniczącego zaproponowała rozszerzenie porządku obrad o dodatkową 

informację o harmonogramie naboru wniosków o dofinansowanie dla Programu 

Fundusze Europejskie dla Lubelskiego w zakresie naborów planowanych do 

ogłoszenia na rok 2023.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie I posiedzenia Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla 

Lubelskiego 2021-2027. 

2. Przyjęcie porządku obrad I posiedzenia Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. 

3. Przedstawienie projektu Regulaminu Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 - prezentacja. Dyskusja, głosowanie 

w przedmiocie przyjęcia uchwały.  

4. Powołanie Grupy roboczej ds. zasad horyzontalnych Komitetu Monitorującego 

Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz przedstawienie projektu 

Regulaminu Grupy roboczej ds. zasad horyzontalnych Komitetu Monitorującego 

Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 - prezentacja. Dyskusja, 

głosowanie w przedmiocie przyjęcia uchwały.  

5. Powołanie Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz 

przedstawienie projektu Regulaminu Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla 
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Lubelskiego 2021-2027 - prezentacja. Dyskusja, głosowanie w przedmiocie 

przyjęcia uchwały.  

6. Powołanie Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu Społecznego Plus 

Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz 

przedstawienie projektu Regulaminu Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla 

Lubelskiego 2021-2027 - prezentacja. Dyskusja, głosowanie w przedmiocie 

przyjęcia uchwały.  

7. Powołanie Grupy roboczej ds. instrumentów finansowych Komitetu 

Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz 

przedstawienie projektu Regulaminu Grupy roboczej ds. instrumentów 

finansowych Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 

2021-2027 - prezentacja. Dyskusja, głosowanie w przedmiocie przyjęcia uchwały.  

8. Przedstawienie propozycji metodyki i kryteriów stosowanych przy wyborze 

operacji współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-

2027 - prezentacja. Dyskusja, głosowanie w przedmiocie przyjęcia uchwały.  

9. Przedstawienie propozycji metodyki i kryteriów stosowanych przy wyborze 

operacji współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

Plus w ramach programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 - 

prezentacja. Dyskusja, głosowanie w przedmiocie przyjęcia uchwały.  

10. Przedstawienie aktualizacji dokumentu pn. „Ocena ex-ante wykorzystania 

instrumentów finansowych w perspektywie finansowej 2021-2027 

w województwie lubelskim" - prezentacja i dyskusja. 

11. Przedstawienie Harmonogramu naboru wniosków o dofinansowanie planowanych 

do ogłoszenia w ramach Funduszy Europejskich dla Lubelskiego 2021-2027 

w 2023 roku - prezentacja i dyskusja. 

12. Sprawy różne.  

13. Zamknięcie posiedzenia. 
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Wobec braku zastrzeżeń, KM FEL w drodze głosowania przyjął zaproponowany 

porządek obrad. W wyniku głosowania oddano: 47 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymujących się”. 

Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu, przeszła do 

trzeciego punktu obrad, jakim było przedstawienie projektu Regulaminu Komitetu 

Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. Przedmiotowe 

zagadnienie zostało omówione przez Panią Magdalenę Urbankiewicz-Staszczak, 

Zastępcę Dyrektora DZ PR, w oparciu o prezentację multimedialną, która stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Po prezentacji Regulaminu KM FEL, Pani 

Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, zaprosiła 

uczestników spotkania do udziału w dyskusji. 

Głos zabrał Pan Krzysztof Kamiński, przedstawiciel Ogólnopolskiej Federacji 

Organizacji Pozarządowych, który podkreślił wagę Regulaminu KM i zauważył, że 

zmiana jego zapisów jest dość trudna, ponieważ zmiana Regulaminu może nastąpić 

na wniosek co najmniej jednej czwartej członków KM. Pan Krzysztof Kamiński zgłosił 

także problem dotyczący charakteru prawnego Wytycznych dotyczących Komitetów 

Monitorujących 2021-2027 (Wytyczne), ponieważ ustawa wdrożeniowa daje 

ministerstwu możliwość wydania takiego dokumentu jedynie fakultatywnie. IZ 

powołuje się na ww. dokument w dwóch ważnych punktach Regulaminu, wskazując 

na brak możliwości zmiany zapisów tych punktów. Pan Krzysztof Kamiński poddał 

w wątpliwość zapis Regulaminu mówiący o decydującym głosie Przewodniczącego, 

w przypadku równej liczby głosów, argumentując to jako przyznanie 

Przewodniczącemu drugiego głosu. Kolejną kwestią poruszoną przez 

przedstawiciela Ogólnopolskiej Federacji Organizacji Pozarządowych był zapis 

dotyczący stosowania reasumpcji w szczególnie uzasadnionych przypadkach. Pan 

Krzysztof Kamiński zapytał również o możliwość uchwalenia Regulaminu w oparciu 

wyłącznie o źródła prawa przywołane w §1 Regulaminu, tj. rozporządzenie ogólne, 

ustawę wdrożeniową oraz Kodeks Partnerstwa. 

Następnie głos zabrał Pan Kamil Łoza, radca prawny, informując, że regulacja 

dotycząca przyznania decydującego głosu osobie prowadzącej posiedzenie Komitetu 

obowiązywała w każdym z dotychczasowych KM i ani razu w praktyce nie została 
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zastosowana. Przepisy prawa powszechnie obowiązującego nie przyznają 

Przewodniczącemu wprost takiego uprawnienia ani nie nakładają na IZ obowiązku 

zawarcia takiej normy w regulaminie. Przyjmowany jest w ten sposób pewien 

porządek instytucjonalny, a także założenie, że Wytyczne służą ujednoliceniu 

praktyki funkcjonowania organu przedstawicielskiego jakim jest KM, stąd nawiązanie 

IZ do Wytycznych. W kwestii reasumpcji Pan mecenas Kamil Łoza wyjaśnił, że zapis 

dotyczący reasumpcji został jednokrotnie zastosowany w Komitecie Monitorującym 

Regionalny Program Operacyjny Województwa Lubelskiego na lata 2014-2020 

w sytuacji, gdy już po podjęciu uchwały został wykryty merytoryczny błąd 

wymagający naprawy i to instrumentarium, którym wtedy Komitet dysponował nie 

pozwalało na jego naprawę w czasie rzeczywistym. Wykryta niespójność 

terminologiczna została zauważona po podjęciu uchwały i wszyscy zgadzali się, że 

powinna zostać usunięta, tylko nie było instrumentu proceduralnego, który by 

pozwolił usunąć tę omyłkę, dotyczącą kryteriów wyboru projektów. W praktyce 

oznaczało to, że koniecznością byłoby zwołanie kolejnego Komitetu, a w 

konsekwencji wstrzymanie procedury ogłaszania naborów i procedury uruchomienia 

tych kryteriów do czasu ich poprawy. Gwarancyjne regulacje przewidują bowiem 

określone terminy na przesłanie dokumentów do członków KM, nie byłoby więc 

możliwości zwołania posiedzenia z dnia na dzień. Ta sytuacja tłumaczy 

zastosowanie reasumpcji w regulaminie obecnego KM FEL. Mecenas Kamil Łoza 

zaproponował doprecyzowanie zapisów dotyczących zastosowania reasumpcji w 

szczególnych przypadkach. Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM 

FEL, poinformowała, że w regulaminach Komitetów programów krajowych, takich jak 

Fundusze Europejskie dla Nowoczesnej Gospodarki, Fundusze Europejskie dla 

Rozwoju Społecznego, czy Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat i 

Środowisko widnieje zapis dotyczący reasumpcji i zarekomendowała pozostawienie 

zapisów Regulaminu w obecnym brzmieniu.  

Kolejno głos w dyskusji zabrał Pan Łukasz Skowron, Przedstawiciel Konferencji 

Rektorów Akademickich Szkół Polskich, zgłaszając wątpliwości odnośnie zapisów 

załącznika nr 3 do Regulaminu dotyczących ujawnienia konfliktu interesów oraz 

kwestii głosowania nad uchwałami w sprawie kryteriów wyboru, przez przedstawicieli 
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podmiotów, które mogą być potencjalnymi wnioskodawcami. Ponadto podkreślił, że 

zgodnie z udostępnionymi informacjami, ostateczna definicja konfliktu interesów 

została pozostawiona do uzgodnień horyzontalnych. Istnieją zatem uzasadnione 

wątpliwości co do możliwości zobowiązania się do ujawnienia ewentualnego konfliktu 

interesów i wyłączenia się z podejmowania decyzji w zakresie, którego ten konflikt 

może dotyczyć, przed ostatecznym zdefiniowaniem tego pojęcia. Pan Łukasz 

Skowron wyraził również obawy, że jeśli w późniejszym procedowaniu Komitet 

Monitorujący określi, że konfliktem interesów jest głosowania nad uchwałami 

w sprawie kryteriów wyboru, przez przedstawicieli podmiotów, które mogą być 

potencjalnymi wnioskodawcami, jego głos oddany w tej kwestii uniemożliwi 

uczelniom wyższym z regionu aplikowanie o środki w ramach programu. 

W odpowiedzi na zgłoszone wątpliwości, mecenas Kamil Łoza wyjaśnił, że w treści 

oświadczenia posługujemy się tylko pojęciem tego konfliktu natomiast szersze 

wyjaśnienie znajduje się w § 8 Regulaminu, gdzie określone jest, że nie jest 

konfliktem interesów głosowanie nad uchwałami w sprawie kryteriów wyboru przez 

reprezentantów podmiotów, które mogą być potencjalnymi wnioskodawcami. 

Regulamin wprost definiuje pojęcie konfliktu interesów i ta definicja obowiązuje od 

daty przyjęcia Regulaminu i do czasu jego zmiany. Uzgodnienia horyzontalne 

faktycznie mogą doprowadzić do wypracowania innej regulacji tego pojęcia, 

wprowadzonej następnie do Regulaminu KM. Dopiero od takiej ewentualnej zmiany, 

będziemy wspomnianą sytuację traktowali jako konflikt interesów i dopiero wówczas 

potencjalni wnioskodawcy musieliby powstrzymać się od głosowania w sprawach ich 

dotyczących. Natomiast na ten moment składając oświadczenie, Członkowie 

Komitetu składają je w zakresie definicji określonej w Regulaminie i ten przypadek 

nie jest objęty konfliktem interesów. Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego KM FEL dodała, że te aspekty były omawiane z KE, która 

rekomendowała wykreślenie § 8 ust. 4 pkt a) z Regulaminu. IZ jednak utrzymuje 

swoje stanowisko w tym zakresie i opowiada się za pozostawieniem tego zapisu w 

Regulaminie i pozostawieniem go do uzgodnień horyzontalnych.  

Następnie Pan Kazimierz Strzelec, przedstawiciel Kampanii Przeciw Homofobii, 

wniósł o uszczegółowienie zapisów dotyczących reasumpcji oraz poddał w 
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wątpliwość zapisy § 5 ust. 12 i 13, które mówią o zgłaszaniu przez osobę 

prowadzącą posiedzenie poprawek do projektów uchwał i innych dokumentów oraz o 

sposobie poddania tych poprawek pod głosowanie. Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego KM FEL, przypomniała, że ta kwestia została już omówiona 

w prezentacji dotyczącej Regulaminu oraz ponownie wyjaśniła, że Przewodniczący 

może zgłaszać poprawki, tak samo jak każdy członek Komitetu i jego zastępca. Pan 

Kazimierz Strzelec, przedstawiciel Kampanii Przeciw Homofobii, ponownie wniósł 

o usunięcie zapisów § 5 ust. 12 i 13 Regulaminu, wskazując, że skoro uprawnienia 

Przewodniczącego w zakresie zgłaszania poprawek nie różnią się od uprawnień 

innych Członków i Zastępców Członków KM, nie ma potrzeby dublowania tych 

regulacji. Pan Kamil Łoza, radca prawny, odniósł się do uwag dotyczących § 5 ust. 

12 i 13, informując, że przedmiotowe uprawnienie Przewodniczącego, o którego 

usunięcie wniesiono, jest uprawnieniem każdego Członka KM, ponieważ poprawki, 

które zgłasza Przewodniczący nie mają innego statusu niż poprawki zgłaszane 

na posiedzeniu przez inne osoby wyznaczone do Komitetu. Przepis ten jedynie 

doprecyzowuje, że zgłoszenie jest możliwe najpóźniej przed przystąpieniem do 

głosowania. Ponadto radca podkreślił, że zasadniczym trybem zgłaszania uwag 

i poprawek jest tryb określony w § 5 ust. 8 Regulaminu (w terminie 10 dni roboczych 

od dnia przekazania przez Sekretariat Komitetu dokumentów). Jednakże 

dotychczasowe doświadczenia IZ wskazują, że uwagi i poprawki zgłaszane są przez 

Członków Komitetu również w trakcie posiedzenia KM. Uprawnienie 

Przewodniczącego ma charakter porządkowy i pozwala na bieżąco reagować na 

zgłaszane uwagi, nierzadko rzutujące na spójność dokumentu i oddziałującego na 

inne zawarte w nim postanowienia. 

Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM FEL, powróciła do 

wypowiedzi Pana Krzysztofa Kamińskiego, przedstawiciela Ogólnopolskiej Federacji 

Organizacji Pozarządowych, odnośnie zapisów § 6 ust. 10 dotyczących trybu 

przyjmowania zmian Regulaminu informując, iż w przypadku wykreślenia zapisów § 

5 ust. 12 i 13 nie będzie możliwości wniesienia poprawek, co spowoduje brak 

możliwości uwzględnienia zaproponowanej przez Pana Krzysztofa Kamińskiego 

rekomendacji dotyczącej zmniejszenia minimalnej liczby członków KM uprawnionych 
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do wnioskowania o zmianę Regulaminu. Pani Magdalena Urbankiewicz-Staszczak, 

Zastępca Dyrektora Departamentu Zarządzania Programami Regionalnymi, 

ponownie wyjaśniła, że w przypadku usunięcia § 5 ust. 12 nie będzie umocowania by 

reagować w trakcie posiedzenia na propozycje członków i zastępców członków KM. 

Pan Krzysztof Kamiński zgłosił propozycję zmiany § 6 ust. 10 poprzez umożliwienie 

inicjowania zmian Regulaminu przez 5 członków KM.  

Następnie Pan Kazimierz Strzelec, Przedstawiciel Kampanii Przeciw Homofobii, 

odniósł się do zapisów zawartych w § 13 ust. 2 dotyczących terminów na 

sporządzenie projektu protokołu, wnioskując o skrócenie terminów z 16 do 15 dni 

oraz 26 na 25 dni. Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM FEL 

poinformowała, że IZ zmieniła wcześniejsze zapisy projektu Regulaminu 

i zredukowała liczbę dni co najmniej o połowę, więc w tej kwestii konsensusem 

będzie pozostanie przy proponowanych przez IZ terminach. 

Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM FEL, powróciła do 

dyskusji nad § 6 przedmiotowego dokumentu, w związku z czym Pan Krzysztof 

Kamiński, przedstawiciel Ogólnopolskiej Federacji Organizacji Pozarządowych, 

wniósł o wykreślenie zdania nr 3 z § 6 ust. 5 nadając mu brzmienie: „Każdy Członek 

Komitetu dysponuje jednym głosem. Za przyjętą uznaje się uchwałę, która uzyska 

zwykłą większość głosów”. 

Pan Kamil Łoza, radca prawny, zaproponował poprawiony zapis § 5 ust. 17 

w brzmieniu „Komitet w celu usunięcia błędów lub doprecyzowania uchwały podjętej 

na danym posiedzeniu może dokonać reasumpcji tej uchwały.”. Pan Krzysztof 

Kamiński zasugerował zmianę słowa „błąd” na „spójność”, co skutkowało zmianą 

zapisu na „Komitet w celu zapewnienia spójności lub doprecyzowania uchwały 

podjętej na danym posiedzeniu może dokonać reasumpcji tej uchwały.”.  

Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM FEL, ponownie wróciła do § 6 

ust. 5. W poruszonej ponownie kwestii głos zabrał Pan Henryk Łucjan, przedstawiciel 

Fundacji Rozwoju Lubelszczyzny, który opowiedział się za zmianą zapisu 

dotyczącego decydującego głosu Przewodniczącego.  
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Następnie Pan Martyn Madej, przedstawiciel Fundacji Centrum Rozwiązań 

Biznesowych, wyraził wątpliwości odnośnie głosowania nad kryteriami wyboru 

projektów podczas dzisiejszego posiedzenia i podpisaniem załącznika nr 

3 w kontekście późniejszych ewentualnych zmianach Regulaminu w kwestii konfliktu 

interesów. Pan Kamil Łoza, radca prawny wyjaśnił, że kwestie istnienia konfliktu 

interesów i jego definiowania będą rozstrzygane w dniu podjęcia uchwały przez 

Komitet. Jeśli KM FEL podejmuje uchwałę w przedmiocie kryteriów wyboru projektów 

na dzisiejszym posiedzeniu, to przy tak zdefiniowanym konflikcie interesów na dzień 

dzisiejszy ta uchwała Komitetu jest ważna i będzie skuteczna, chociażby nabór 

wniosków był ogłaszany później. Natomiast gdyby postanowienie Regulaminu uległo 

zmianie, zmieniła się definicja konfliktu interesów, a następnie Komitet podejmowałby 

uchwałę w przedmiocie kryteriów, to do tego głosowania użyta zostałaby aktualna 

definicja konfliktu interesów. W kwestii oświadczenia, stanowiącego załącznik nr 3 do 

Regulaminu zapewnił, że będzie ono ważne do momentu zmiany Regulaminu 

w kwestii definicji konfliktu interesów. W nawiązaniu do wypowiedzi radcy prawnego, 

Pani Anna Brzyska poinformowała, że tożsamy zapis funkcjonował w dwóch 

poprzednich perspektywach finansowych. W przedmiotowej kwestii wypowiedziała 

się także Pani Aleksandra Kowalska z Dyrekcji Generalnej ds. Polityki Regionalnej 

Miejskiej, która zaznaczyła, że KE widzi w tym zakresie sprzeczność 

z rozporządzeniem dotyczącym zasad finansowych, dlatego będzie kierowane pismo 

do Ministerstwa Funduszy i Polityki Regionalnej w sprawie nieprawidłowości 

w Wytycznych.  

Następnie Pan Bogdan Kawałko, Dyrektor Departamentu Strategii UMWL, zgłosił 

wniosek formalny o przerwanie dyskusji i przejście do głosowania nad Regulaminem 

w kształcie przedłożonym w przekazanych dokumentach. 

W związku z wniesionym wnioskiem formalnym, Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego przeszła do głosowania dotyczącego przyjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia Regulaminu Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla 

Lubelskiego 2021-2027. Jednakże w wyniku powstałych wątpliwości co zasadności 

przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem Regulaminu, przed rozpatrzeniem 

zgłoszonych propozycji zmian, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 
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zaproponowała, że w pierwszej kolejności zostaną przegłosowane zgłoszone 

poprawki. 

Pani Olga Ziółek, przedstawicielka Ministerstwa Funduszy i Polityki Regionalnej 

poinformowała, że jeżeli poprawka dotycząca § 6 ust. 5 zostanie przegłosowana, to 

Regulamin będzie niezgodny z Wytycznymi dotyczącymi Komitetów Monitorujących 

na lata 2021-2027, z których jasno wynika, że głos rozstrzygający w przypadku 

równej liczby głosów ma Przewodniczący. Zaznaczono również, że Wytyczne 

powstały na podstawie ustawy wdrożeniowej, więc mają umocowanie prawne. 

W odniesieniu do powyższej odpowiedzi mecenas Kamil Łoza wytłumaczył, że 

Wytyczne wchodzą do obiegu prawnego i zaczynają funkcjonować jako akt prawny 

przewidziany w ustawie. Natomiast jeżeli chodzi o ich ocenę w orzecznictwie, sądy 

administracyjne długo się z tym mierzyły i przyjmują Wytyczne lub szerzej - system 

realizacji programu operacyjnego, na który składają się różne akty - jako źródło 

prawa w szerokim rozumieniu. Wytyczne są pewnego rodzaju narzędziem 

ujednolicania systemu wdrażania funduszy unijnych, dlatego IZ, która projekt 

Regulaminu formułuje, ma obowiązek Wytyczne respektować. 

Następnie Pan Krzysztof Kowalik, przedstawiciel Towarzystwa dla Natury 

i Człowieka, wniósł o poddanie pod głosowanie zgłoszonego wniosku formalnego. 

W związku z daleko idącą dyskusją Pani Wiesława Janczak, przedstawicielka 

Ogólnopolskiego Porozumienia Związków Zawodowych, zwróciła się do wszystkich 

zgromadzonych o poszanowanie wzajemnego czasu oraz powagi instytucji Komitetu 

Monitorującego. Przypomniała także, że każda osoba biorąca udział w posiedzeniu 

otrzymała komplet dokumentów odpowiednio wcześniej oraz miała czas na 

odniesienie się do nich w postaci uwag.  

Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM, ogłosiła krótką przerwę. 

Po przerwie, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego poinformowała, że 

rozpoczęte w trakcie dyskusji głosowanie dotyczące przyjęcia uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla 

Lubelskiego 2021-2027 z powodów porządkowych zostało anulowane i jest 

nieważne. Zgodnie z rekomendacją mecenasa Kamila Łozy ze względu na fakt, że 



12 
 

Regulamin nie został przyjęty nie odbędzie się głosowanie nad wnioskiem formalnym 

Pana Bogdana Kawałko, Dyrektora Departamentu Strategii UMWL. Zastępca 

Przewodniczącego ogłosiła, że odbędą się głosowania nad trzema zgłoszonymi 

poprawkami do Regulaminu. 

Pan mecenas Kamil Łoza przedstawił uzgodnione z wnioskującym o zmianę 

członkiem KM FEL nowe brzmienie § 5 ust. 17: „Komitet w celu zapewnienia 

spójności uchwały podjętej na danym posiedzeniu może dokonać reasumpcji tej 

uchwały do zakończenia tego posiedzenia.”. Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego KM FEL, poddała pod głosowanie pierwszą przedstawioną 

poprawkę, rekomendując jej przyjęcie. Poprawkę przyjęto w wyniku głosowania: 39 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw” oraz 6 głosów „wstrzymujących się”.  

Po zakończonym głosowaniu Pani Anna Brzyska przeszła do drugiej poprawki 

polegającej na wykreśleniu zdania 3 z § 6 ust. 5. Zastępca Przewodniczącego 

wskazała, że proponowane wykreślenie jest niezgodne z Wytycznymi dotyczącymi 

Komitetów Monitorujących na lata 2021-2027 i rekomendowała nieuwzględnienie tej 

poprawki. Poprawkę odrzucono w wyniku głosowania: 8 głosów „za”, 32 głosy 

„przeciw” oraz 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Po zakończonym głosowaniu Pani Anna Brzyska przeszła do trzeciej poprawki 

polegającej na nadaniu nowego brzmienia zapisom § 6 ust. 10: „Zmiany niniejszego 

regulaminu przyjmowane są w drodze uchwały zwykłą większością głosów na 

wniosek Przewodniczącego Komitetu lub na wniosek co najmniej 5 członków 

Komitetu.”  Poprawkę przyjęto w wyniku głosowania: 38 głosów „za”, 3 głosy 

„przeciw” oraz 3 głosy „wstrzymujące się”. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji oraz przedstawieniem wyników 

głosowań dotyczących poprawek, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, poddała pod głosowanie Uchwałę nr 1/2023 Komitetu 

Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 w sprawie 

przyjęcia Regulaminu Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla 

Lubelskiego 2021-2027. Uchwałę przyjęto w wyniku głosowania: 43 głosy „za”, 1 głos 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 
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Po zakończonym głosowaniu, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, poinformowała, że zgodnie z § 2 ust. 22 Regulaminu 

Komitetu Przewodniczący podjął decyzję o włączeniu do prac KM FEL następujących 

osób:  

1. Pana Piotra Budyńczuka, Zastępcę Dyrektora DZ PR. 

2. Panią Annę Syrokę-Bojarczyk, Kierowniczkę Oddziału Systemu Realizacji w DZ 

PR, Koordynator ds. Karty Praw Podstawowych w DZ PR. 

3. Panią Katarzynę Wojcieszek-Majewską, pracownika Oddziału Systemu Realizacji 

w DZ PR na stanowisku ds. zasad horyzontalnych. 

4. Pana Krzysztofa Borysa, Kierownika Oddziału Instrumentów Finansowych w DZ 

PR. 

Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego, przeszła do czwartego 

punktu porządku obrad, czyli powołania Grupy roboczej ds. zasad horyzontalnych 

Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz 

przedstawienia projektu Regulaminu Grupy roboczej ds. zasad horyzontalnych 

Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. 

Przedmiotowe zagadnienie zostało omówione przez Panią Annę Syrokę-Bojarczyk, 

Kierownika Oddziału Systemu Realizacji w DZ PR, w oparciu o prezentację 

multimedialną, obejmującą stanowisko IZ do uwag zgłoszonych do projektu 

Regulaminu grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

zadania grupy roboczej oraz informację na temat osób, które zgłosiły się do pracy 

w grupie, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Po zakończeniu prezentacji Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM 

FEL, zaprosiła Członków, Zastępców Członków oraz Obserwatorów do zgłaszania 

się do uczestnictwa w pracach przedmiotowej grupy roboczej. Podczas posiedzenia 

do Grupy roboczej ds. zasad horyzontalnych zgłosiły się następujące osoby: 

1. Pan Krzysztof Kamiński – przedstawiciel Ogólnopolskiej Federacji Organizacji 

Pozarządowych; 

2. Pan Piotr Dragan – przedstawiciel Związku Gmin Lubelszczyzny; 
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3. Pani Patrycja Zwolińska – przedstawicielka Pełnomocnika Rządu do Spraw 

Równego Traktowania; 

4. Pan Wojciech Dec – przedstawiciel Związku Stowarzyszeń Forum Lubelskich 

Organizacji Pozarządowych; 

5. Pani Justyna Spryszak – przedstawicielka Związku Stowarzyszeń Forum 

Lubelskich Organizacji Pozarządowych; 

6. Pan Piotr Skrzypczak – przedstawiciel Stowarzyszenia Homo Faber; 

7. Pani Anna Bieganowska-Skóra – przedstawicielka Lubelskiego Forum 

Organizacji Osób Niepełnosprawnych - Sejmik Wojewódzki; 

8. Pan Cezary Czarnocki – przedstawiciel Niezależnego Samorządnego Związku 

Zawodowego „Solidarność”; 

9. Pan Krzysztof Kowalik – przedstawiciel Towarzystwa dla Natury i Człowieka; 

10. Pan Martyn Madej – przedstawiciel Fundacji Centrum Rozwiązań Biznesowych;  

11. Pan Mirosław Górczyński – przedstawiciel Forum Związków Zawodowych; 

12. Pani Aleksandra Kowalska – przedstawicielka Komisji Europejskiej. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń Pani Anna Brzyska poddała pod 

głosowanie projekt Uchwały nr 2/2023 Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 w sprawie powołania Grupy roboczej ds. 

zasad horyzontalnych.  

Uchwałę przyjęto w wyniku głosowania: 43 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymujący się”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Po zakończonym głosowaniu, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, przeszła do piątego punktu porządku obrad, czyli 

powołania Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz 

przedstawienia projektu Regulaminu Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla 

Lubelskiego 2021-2027. Przedmiotową kwestię omówił Pan Robert Chmura, 
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Dyrektor Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

w oparciu o prezentację obejmującą autokorekty zgłoszone przez IZ do projektu 

Regulaminu grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

zadania grupy roboczej oraz informację na temat osób, które zgłosiły się do pracy 

w grupie roboczej, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Następnie 

Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, zaprosiła 

Członków, Zastępców Członków oraz Obserwatorów do zgłaszania się do 

uczestnictwa w pracach przedmiotowej grupy roboczej. Podczas posiedzenia do 

Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego zgłosiły się 

następujące osoby: 

1. Pan Radosław Sałata – przedstawiciel Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Województwa Lubelskiego; 

2.  Pani Alicja Jankiewicz – przedstawicielka Lubelskiego Forum Organizacji Osób 

Niepełnosprawnych - Sejmik Wojewódzki; 

3.  Pan Grzegorz Jadwiżuk – przedstawiciel Ogólnopolskiego Porozumienia 

Związków Zawodowych; 

4.  Pan Krzysztof Kowalik – przedstawiciel Towarzystwa dla Natury i Człowieka; 

5.  Pan Krzysztof Kołtyś – przedstawiciel Związku Gmin Lubelszczyzny; 

6.  Pan Stanisław Bodys – przedstawiciel Unii Miasteczek Polskich; 

7.  Pani Ewa Ozga – przedstawicielka Konfederacji Lewiatan. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń Pani Anna Brzyska poddała pod 

głosowanie projekt Uchwały nr 3/2023 Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 w sprawie powołania Grupy roboczej ds. 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.  

Uchwałę przyjęto w wyniku głosowania: 45 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Po zakończonym głosowaniu, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, przeszła do szóstego punktu porządku obrad, czyli 

powołania Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu Społecznego Plus Komitetu 
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Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz 

przedstawienia projektu Regulaminu Grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 

2021-2027. Prezentację stanowiącą załącznik nr 8, przedstawił Pan Łukasz 

Budyńczuk, Dyrektor Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Prezentacja obejmowała stanowisko IZ do uwag zgłoszonych w trybie 

konsultacji do projektu Regulaminu grupy roboczej ds. Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus, zadania grupy roboczej oraz informację na temat osób, które 

zgłosiły się do pracy w grupie roboczej. Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, zaprosiła Członków, Zastępców 

Członków oraz Obserwatorów do zgłaszania się do uczestnictwa w pracach 

przedmiotowej grupy roboczej. Podczas posiedzenia do Grupy roboczej ds. 

Europejskiego Funduszu Społecznego Plus zgłosiły się następujące osoby: 

1. Pani Magdalena Zabłocka – przedstawicielka Związku Rzemiosła Polskiego; 

2.  Pani Bernadeta Krzysztofik – przedstawicielka Unii Metropolii Polskich; 

3.  Pani Marta Majewska – przedstawicielka Związku Miast Polskich;  

4.  Pan Robert Chmura – przedstawiciel Instytucji Zarządzającej - Zarządu 

Województwa Lubelskiego, Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego; 

5.  Pan Grzegorz Jadwiżuk – przedstawiciel Ogólnopolskiego Porozumienia 

Związków Zawodowych;  

6.  Pan Wojciech Dec – przedstawiciel Związku Stowarzyszeń Forum Lubelskich 

Organizacji Pozarządowych; 

7.  Pani Justyna Spryszak – przedstawicielka Związku Stowarzyszeń Forum 

Lubelskich Organizacji Pozarządowych; 

8.  Pan Łukasz Budyńczuk – przedstawiciel Instytucji Zarządzającej - Zarządu 

Województwa Lubelskiego, Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu 

Społecznego. 
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W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń Pani Anna Brzyska poddała pod 

głosowanie projekt Uchwały nr 4/2023 Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 w sprawie powołania Grupy roboczej ds. 

Europejskiego Funduszu Społecznego Plus. 

Uchwałę przyjęto w wyniku głosowania: 45 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

Po zakończonym głosowaniu, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, przeszła do siódmego punktu obrad, czyli powołania Grupy 

roboczej ds. instrumentów finansowych Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 oraz przedstawienia projektu Regulaminu 

Grupy roboczej ds. instrumentów finansowych Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. Pan Krzysztof Borys, Kierownik Oddziału 

Instrumentów Finansowych w Departamencie Zarządzania Programami 

Regionalnymi przedstawił prezentację obejmującą autokorekty IZ do projektu 

Regulaminu grupy roboczej ds. instrumentów finansowych, zadania grupy roboczej 

oraz informację na temat osób, które zgłosiły się do pracy w grupie roboczej. 

Przedmiotowa prezentacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu 

Monitorującego, zaprosiła Członków, Zastępców Członków oraz Obserwatorów do 

zgłaszania się do uczestnictwa w pracach przedmiotowej grupy roboczej. Podczas 

posiedzenia do Grupy roboczej ds. instrumentów finansowych zgłosiły się 

następujące osoby: 

1. Pan Ryszard Szczygieł – przedstawiciel Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Województwa Lubelskiego; 

2.  Pani Irmina Pawlik – przedstawicielka Fundacji Rozwoju Lubelszczyzny; 

3.  Pani Ewa Sosnówka-Tkaczyk – przedstawicielka Konferencji Rektorów 

Akademickich Szkół Polskich; 

4.  Pani Beata Momot – przedstawicielka Konfederacji Lewiatan. 
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W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń Pani Anna Brzyska poddała pod 

głosowanie projekt Uchwały nr 5/2023 Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 w sprawie powołania Grupy roboczej ds. 

instrumentów finansowych. 

Uchwałę przyjęto w wyniku głosowania: 44 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Po zakończonym głosowaniu, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, przeszła do ósmego punktu obrad, czyli do przedstawienia 

propozycji metodyki i kryteriów stosowanych przy wyborze operacji 

współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

w ramach programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. Powyższego 

zakresu merytorycznego dotyczyły trzy prezentacje, stanowiące załącznik nr 12 do 

protokołu, które zostały omówione przez Pana Piotra Zycha, Zastępcę Dyrektora DW 

EFRR, przy wsparciu Pana Roberta Chmury, Dyrektora DW EFRR, którzy 

przedstawili metodykę stosowaną przy wdrażaniu EFRR obejmującą kryteria 

formalne i merytoryczne w zakresie działań wdrażanych przez DW EFRR. Po 

zakończonej prezentacji Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu 

Monitorującego, zaprosiła uczestników spotkania do udziału w dyskusji. Głos zabrał 

Pan Krzysztof Kowalik, przedstawiciel Towarzystwa dla Natury i Człowieka, który na 

wstępie podziękował KE za wniesione do kryteriów uwagi oraz zapytał o kwestie 

uwzględniania na etapie oceny wniosku o dofinansowanie dostępności dla osób 

niepełnosprawnych obiektów publicznych objętych pracami modernizacyjnymi na 

przykładzie niedostosowania otoczenia aktualnie budowanego Dworca 

Metropolitalnego. Pan Piotr Budyńczuk, Zastępca Dyrektora Departamentu 

Zarządzania Programami Regionalnymi, poinformował, że na czas modernizacji 

obiekty przekazywane są wykonawcom prac, w związku z czym to wykonawca 

powinien zachować elementy dostępności, pod warunkiem, że obiekt nie zostanie 

wyłączony z użytkowania na czas prac modernizacyjnych. Należy jednak mieć na 

uwadze, że w przypadku częściowo udostępnionego obiektu mogą występować 

pewne ograniczenia związane z wykonywanymi pracami. Następny głos w dyskusji 

zabrał Pan Kazimierz Strzelec, przedstawiciel Kampanii Przeciw Homofobii, pytając 
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czy IZ będzie premiowała samorządy, które przestrzegają zasad równościowych. W 

odpowiedzi Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu 

Monitorującego poinformowała, że równościowe podejście było weryfikowane w 

poprzednich perspektywach 2007- 2013 oraz w 2014-2020 i jest to podstawowy 

warunek stanowiący kryterium dostępu, więc IZ nie będzie przyznawała dodatkowych 

punktów premiujących.  

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego KM FEL, przeszła do kolejnej prezentacji, omawianej przez Pana 

Marka Neckiera, Dyrektora Lubelskiej Agencji Wspierania Przedsiębiorczości 

w Lublinie (LAWP), przy wsparciu Pani Katarzyny Mazurek, Zastępcy Kierownika 

Oddziału Oceny Projektów w LAWP, którzy omówili kryteria formalne i merytoryczne 

w zakresie działań wdrażanych przez LAWP. Po prezentacji Pani Anna Brzyska, 

Zastępca Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, zaprosiła uczestników 

spotkania do udziału w dyskusji.  

W związku z brakiem głosów w dyskusji Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, przeszła do trzeciej prezentacji 

w zakresie kryteriów ogólnych dotyczących Pomocy Technicznej zaprezentowanej 

przez Panią Annę Wojciechowską, Kierownika Oddziału Pomocy Technicznej przy 

wsparciu Pani Magdaleny Urbankiewicz-Staszczak, Zastępcy Dyrektora DZ PR. Po 

zakończonej prezentacji Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu 

Monitorującego, zaprosiła uczestników spotkania do udziału w dyskusji. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, poddała pod głosowanie projekt 

Uchwały nr 6/2023 Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 

2021-2027 w sprawie zatwierdzenia metodyki i kryteriów stosowanych przy wyborze 

operacji współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-

2027. 

Uchwałę przyjęto w wyniku głosowania: 38 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
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Po zakończonym głosowaniu, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, przeszła do dziewiątego punktu obrad, czyli 

przedstawienia propozycji metodyki i kryteriów stosowanych przy wyborze operacji 

współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus 

w ramach programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. Prezentację, 

która obejmowała metodykę oraz kryteria ogólne, specyficzne i negocjacyjne 

w zakresie działań wdrażanych przez Departament Wdrażania Europejskiego 

Funduszu Społecznego oraz Wojewódzki Urząd Pracy przedstawił Pan Sławomir 

Sołtys – p.o. Zastępcy Dyrektora Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Przedmiotowa prezentacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. Po zakończonym wystąpieniu Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, zaprosiła uczestników spotkania do 

udziału w dyskusji. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, poddała pod głosowanie projekt 

Uchwały nr 7/2023 Komitetu Monitorującego Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 

2021-2027 w sprawie zatwierdzenia metodyki i kryteriów stosowanych przy wyborze 

operacji współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

Plus w ramach programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. 

Uchwałę przyjęto w wyniku głosowania: 37 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

Po zakończonym głosowaniu, Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, przeszła do dziesiątego punktu obrad, czyli przedstawienia 

aktualizacji dokumentu pn. „Ocena ex-ante wykorzystania instrumentów finansowych 

w perspektywie finansowej 2021-2027 w województwie lubelskim". Prezentacja 

stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. Przedmiotowy temat został 

omówiony przez Pana Krzysztofa Borysa, Kierownika Oddziału Instrumentów 

Finansowych w DZ PR.  

Po zakończonej prezentacji Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego 

Komitetu Monitorującego, zaprosiła uczestników spotkania do udziału w dyskusji. 

Głos zabrał Pan Marek Wojciechowski, przedstawiciel Sejmiku Województwa, 
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zwracając się o przedstawienie puli środków przeznaczonej dla samorządów 

w ramach instrumentów finansowych. W odpowiedzi Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego KM FEL poinformowała, że kwota przeznaczona na instrumenty 

finansowe stanowi 14,4% całego Programu, czyli 343 848 539 euro. W zakresie 

środków przeznaczonych dla samorządów nie można odnieść się procentowo, 

a obszarowo. KE wyznaczyła typy operacji, które muszą być objęte instrumentami 

zwrotnymi. Trzy obszary główne, gdzie w przypadku jednostek samorządu 

terytorialnego będzie stosowany instrument finansowy to: efektywność energetyczna, 

odnawialne źródła energii oraz energooszczędne oświetlenie. Pani Anna Brzyska 

podkreśliła również zalety stosowania instrumentów zwrotnych. Pan Krzysztof Borys, 

Kierownik Oddziału Instrumentów Finansowych w DZ PR, poinformował również, że 

dla gmin, które będą korzystały z instrumentów finansowych, np. w obszarze 

efektywności energetycznej, przewidziane są umorzenia, które będą solidną zachętą 

do korzystania z instrumentów finansowych. Ponadto środki w ramach instrumentów 

finansowych będą uruchomione o wiele szybciej niż dotacje. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, przeszła do jedenastego punktu 

porządku obrad, czyli przedstawienia Harmonogramu naboru wniosków 

o dofinansowanie planowanych do ogłoszenia w ramach Funduszy Europejskich dla 

Lubelskiego 2021-2027 w 2023 roku. Prezentację w przedmiotowym temacie, która 

stanowi załącznik nr 17, przedstawił Pan Piotr Budyńczuk - Zastępca Dyrektora 

Departamentu Zarządzania Programami Regionalnymi. 

Po zakończonej prezentacji Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego KM 

FEL, w nawiązaniu do przedstawionych kwestii poinformowała, że trwają intensywne 

prace nad innymi dokumentami, które są niezbędne do wdrożenia Programu, po 

czym zaprosiła do udziału w dyskusji. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Pani Anna Brzyska, Zastępca 

Przewodniczącego Komitetu Monitorującego, przeszła do dwunastego punktu obrad 

obejmującego sprawy różne. W związku z brakiem głosów w dyskusji Zastępca 

Przewodniczącego poinformowała zebranych o terminach planowanych posiedzeń 

Komitetu Monitorującego. 
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Następnie Pani Anna Brzyska, Zastępca Przewodniczącego Komitetu 

Monitorującego oficjalnie zamknęła I posiedzenie Komitetu Monitorującego Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. 

 

 

Zastępca Przewodniczącego     Przewodniczący 

KM FEL        KM FEL 

Anna Brzyska      Jarosław Stawiarski 

 


